
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Søren Thomas 
Lauritsen, Jonna Flensborg Nielsen, Marie-Louise Lund 

Nowack, Tina Madsen, Brian Nørgaard Albertsen, Lise 
Pugdahl-Vilhelmsen, Anders Pyndt, Knud Pedersen og 
Mette Kloppenborg 

Dato og tid: 31.08.2022 kl. 17.00 – 20.00 
Sted: Børnehuset Stjernen 
Mødeleder: Tina 
Referent: Anders 

 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og 
godkendelse af 
referat fra sidst.  

B   Godkendt 

2.  Nyt fra Huset O Anders 
Knud 
Mette 

 
 

 

Ledelse. 

Vi arbejder på at finde en ny pædagog til 

Mælkevejen. Vi havde håbet at kunne finde en 

blandt dem, som havde søgt til vuggestuen. Det 

lykkedes ikke, så stillingen er lige slået op. 

Anette som kommer fra Haderup er ansat på 

Astronauterne i vuggestuen, da Miriams vikariat 

ophører. 

Jeg er kommet med i daginstitutionernes Q-udvalg. 

Sparrings/arbejdsgruppe til forvaltningsledelsen. 

Jeg trækker mig derfor fra SIF-udvalget. 

Jeg har sagt ja til at blive mentor for ny leder på 

Solstrålen. Er dog ikke sikker på at det bliver 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



nødvendig, da hun i forvejen kommer fra en 

lederstilling i Herning Kommune. 

Ellers har der været brugt energi på budgettet. 

Både at få styr på i år og se frem i 2023.  

Vi er startet op på MUS-samtaler og fortsætter i 

2023. 

Anders  

 
Nyt fra Stjernekøkkenet, december 2022 
Nisserne er flyttet ind i hele huset, og det mærkes 
også,- på den gode måde-, i Stjernekøkkenet. 
Til klippedag serverede vi 3000 æbleskiver, vi har 
produceret 15 kg pebernøddedej, som i løbet af 
måneden forvandles til pebernødder i afdelingerne, 
8 kg figurdej ligeså, der er stegt små frikadeller og 
kogt rødkål til julefrokost i vuggestue, børnehave 
og SFO. 
De første 300 luciabrød er i fryseren, de næste 300 
produceres snart. 
 
I denne uge er Marianne på Praktikvejleder kursus 
på Mercantec i Viborg. Kurset har ikke været 
afholdt i flere år, men nu kom der en chance. 
Helt relevant, når vi jo kontinuerligt har 
ernæringsassistent elever i køkkenet. 
 
Mellem jul og nytår er der relativt mange børn i 
huset, så jeg har konverteret juleferien til uge 2, og 
tager tjansen her i de 4 hverdage. Resten af teamet 

holder en velfortjent juleferie       

 



December 2022 
Mette 
Stjernekøkkenet 

 

Sprogvejlederkursus Jonna og Majbritt har bestået 

1 modul med bravur  

 

 

3.  Nyt fra 
samrådsmøde 

O Lise 
Anders 

 Øget fokus på sprog – kompetenceudvikling til 

personale med foks på inddragelse af forældre. 

Sprog koordinatoren er sendt på sprogvejleder 

diplomuddannelse. Der er investeret i 

sproguddannelse til alle ansatte i Herning 

Kommune - Nebula. 

Der skal fokus på tilgængelighed af bøger i 

institutionerne. 

 

Der er lavet en fælles Aulagruppe til alle 

daginstitutionsbestyrelserne. Her kan man få 

kontakt til hinanden og samarbejde. 

 

Inklusion arbejdet i institutionerne er fortsat i 

fokus. Der er lavet en ny model for samarbejde på 

tværs(samarbejdsmodellen), når et barn møder 

udfordringer. Forældrene er med fra start, da de er 

dem som kender barnet bedst. 

Vi fik et par oplæg fra to institutioner i Herning om 

arbejdet med inklusion og fællesskaber. 



Herudover gav Jens Andersen nogle vigtige pointer 

til hvordan man kan hjælpe børnene. 

Hovedbudskabet var her Forældrenes ansvar som 

rollemodeller. 

Jens Andersen laver en video med pointerne, som 

kan deles. 

 

Vi kom på vores møde til at drøfte legeaftaler. 

Kommunikation om legeaftaler på forældremøder 

ældste børnehavebørn 

4.  Forældre kendskab B Anders 
Søren 

Datoer til foråret 

Oplæg til skriv  

Afvikles i tidsrummet 17-19 

Tilmelding synlig i institutionen 

Torsdage i marts:  

16.03.23 Satellitten og Planeterne 

23.03.23 Stjernerne 

30.03.23 Mælkevejen 

 

Vuggestuen en lørdag d. 15.4 formiddag 10-12 

 

Vi sætter tovholdere på næste gang. 

 

Sørens oplæg til skriv er det vi tager udgangspunkt 

i, når vi inviterer. 



5.  Tour de bestyrelse 
- 10. januar 

B Anders 
Hvem deltager?  

 

Invitation til 
Tour de 

Bestyrelse  
 

Børn og Læring inviterer 
hermed til 

bestyrelseskursus for  
daginstitutions- og 
skolebestyrelser 

Tour de bestyrelse  
 
 
Da vi måtte aflyse de første planlagte 
Tour de Bestyrelsers-aftner på grund af 
valg, kommer der her en ny invitation.  
 
Årets Tour de Bestyrelse vil i år blive 
afholdt i en anden form. Der vil i år 
være fokus på bestyrelsernes arbejde 
under overskriften: 

”Hvad kan, skal og må man i 
bestyrelserne?” 

Der vil blive et fælles oplæg med 
indlagte drøftelser i de enkelte 
bestyrelser.  
 

Vi deltager ikke. 

Søren og Brian? 



Tour de Bestyrelse bliver delt op på 2 
aftner – en for henholdsvis skoler og en 
for dagtilbud. Dagtilbud og skoler med 
fælles bestyrelser (§24a), kan deltage 
den aften, der passer bedst i forhold til 
hvor de enkelte 
bestyrelsesmedlemmer er valgt.  
 

• Tirsdag den 10. januar 2023 kl. 
19.00 – 21.00 - 
Dagtilbudsbestyrelser 

• Onsdag den 11. januar 2023 kl. 
19.00 – 21.00 - 
Skolebestyrelser 

 
Begge aftner afholdes på Herning 
Rådhus, indgang A, 3. sal. Indgang A vil 
være åben i tidsrummet kl. 18.30 – 
19.15. 
 
Program for de 2 aftner: 

• Velkomst og sang 

• Oplæg ved hhv. 
Dagorganisationernes 
Landsorganisation (DLO) (den 
10. januar) og Skole og 
Forældre (den 11. januar)  

• Afslutning 

• Der vil efterfølgende være 
mulighed for at se Byrådssalen 

 
Tilmelding: 
Tilmelding til Tour de Bestyrelse skal 
ske via dette link: Tilmelding (Ctrl + klik 
for at følge link) Senest mandag den 2. 

https://www.survey-xact.dk/LinkCollector?key=J6R3MWAALK3K


januar 2023. Du bedes lave en ny 
tilmelding – selvom du var tilmeldt de 
først planlagte møder.  
 
Der gøres opmærksom på, at 
daginstitutionsledere og skoleledere 
deltager denne aften i 
bestyrelseskurset i deres egenskab som 
sekretær for bestyrelsen. 

 

6.  Økonomi 
- Årsbudget 

2022 

O Anders Hvad sker der når vi ser ind i 2023?  

7.  Legetøjsdag  D Tina Formålet med denne dag?  Formål – Jonna 

Børnene vil gerne have deres legetøj med at vise 

frem. Så det er for at imødekomme det. Alle andre 

dage legetøjsfri. Hvad børnene så har med, må man 

som forældre være med inde over. 

Børneperspektivet. De elsker det og glæder sig. 

 

Børnene viser deres legetøj frem i en kort samling før 

de efterfølgende leger med det. Derved er hvert barn 

i centrum og fortæller om hvad de har valgt at tage 

med. Det gør dem stolte og lærer, at have mod til at 

sige noget i en lille tryg forsamling. 

Hvad kan man have med? 

Ting der bliver væk? 

Kunne det være en temadag? 



8.  Evt.      

9.  Fælles med skolen D  Trafikpolitik 

Oplæg til arbejdet med trafikpolitikken 
 
Indledning: 
Vi har en gammel trafikpolitik, som 
trænger til at blive revideret. Vi ønsker 
os en mere enkel og letforståelig 
politik. 
Vi vil gerne have input til det vi er 
fælles om BHS/Skole –  
Hvilken politik har vi for trafik til og fra 
Stjernen? 
Hvad er forældrenes rolle ind i 
børnenes læring om trafik? 
Hvad er daginstitutionens og skolens 
rolle i børnenes læring om trafik? 
 
 
Gruppearbejde 
Der noteres og fremlægges til sidst i 
plenum 
 
Hvilken politik har vi for trafik til og fra 
Stjernen? 
Hvad er forældrenes rolle ind i 
børnenes læring om trafik? 
Hvad er daginstitutionens og skolens 
rolle i børnenes læring om trafik? 
Er der noget vi misser i den nuværende 
politik og er der noget der skal væk. 
 

Skolen og Børnehusets trafikpolitik blev udarbejdet 

ved Stjernens indvielse for 10 år siden. Nogle ting 

har vist sig ikke at være relevante at forholde sig til 

i en politik, og andre områder kræver en 

opdatering. I det hele taget kunne det være relevant 

at overveje formatet også.  

Der blev sat et gruppearbejde i gang i forhold til 

dette. Ideer og feedback blev givet til Anders, som 

tager det med i et videre arbejde med at revidere 

trafikpolitikken.  

Det videre arbejde: 

Ud fra input arbejder skole og daginstitution videre 

med politikken. Både den fælles del, men også med 

hvordan vi arbejder med trafikken i daginstitution 

og skole. 

Trafikpolitik sendes til gennemsyn inden næste 

fællesmøde, hvor den vedtages. 

Det blev desuden nævnt, at det kan være relevant at 
involvere sig lidt i hallens byggeproces, da udbygningen 
af hallen vil komme til at få indflydelse på de 
nuværende parkerings- og trafikforhold. 
 



 
 

 

 
Godkendt af: 
 
 
 

 
Mette Kølbæk Pedersen (Forældrerepræsentant)  Søren Thomas Lauritsen (Forældrerepræsentant) 
 
 
 
 
Tina Madsen (Forældrerepræsentant)    Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant) 
 
 

 
 
Marie. Louise Lund Nowack (Forældrerepræsentant)   Brian Nørgaard Albertsen (Forældrerepræsentant) 
 
 
 
 
Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Forældrerepræsentant) 


